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Neplytvám potravinami – znie to jednoducho, ale je to veľmi ťažké dodržať. Najmä teraz keď 

len v Modre máme dva veľké supermarkety s potravinami, kde zoženieme vždy to na čo 

dostaneme chuť. Stará mama, ale nielen ona mi rozprávala, že kedysi ste v obchode kúpili iba 

ovocie a zeleninu, ktorá rastie v danom ročnom období a občas v zime mandarínky, pomaranče 

a banány. Teraz, keď sa pozriem na pult s ovocím, nie každé poznám, a už vôbec neviem ani 

ako chutí. Sú dovezené napríklad z Talianska a Španielska a dokonca niektoré aj z Južnej 

Ameriky. Ríbezle sa kedysi oberali ručne z vlastnej záhradky, teraz ich viete kúpiť aj v zime 

keď je -20 stupňov C. Na gaštany sa chodilo do lesa a teraz sa vozia z rôznych krajín a popravde 

vôbec nechutia tak dobre ako tie naše lesné slovenské. Kým sa dostanú k nám na stôl trvá to 

týždne a väčšinou sú už plesnivé.  

My u nás doma preferujeme slovenské výrobky. Keď chodíme do obchodu, tato sleduje etikety 

a hľadá slovenský znak, tým podporujeme našich výrobcov a farmárov. Veľmi obľúbené sú 

farmárske obchody, kde si vieme navážiť niektoré potraviny do špeciálnych obalov, napríklad 

to takto robíme s ovsenými vločkami a olejom.  

Vedľa nášho domu máme malý obchodík „Farmársky košík“ kde si vieme kúpiť naozaj kvalitné 

potraviny. Pani predavačka nám nakrája slovenskú šunku, ktorá chutí úplne inak ako tá z Lidla 

napríklad. Kupujeme si tu pečivo (rožky) a to presne toľko, koľko potrebujeme na spravenie 

desiatej do školy. Mama nám balí jablká, ktoré síce nevyzerajú tak skvele ako tie v obchode, 

ale sú naše nazbierané na Orave z našej divej jablone. Ak už aj je nejaké domáce ovocie nie 

úplne vhodné do školy, nastrúhame ho do koláča. A popadané jabĺčka, ktoré sú viditeľne 

preskúmané červíkom, posunieme na farmu pre kone a kozy.  

Je to ale veľmi málo, čo pre menšie plytvanie robíme. Uvedomujem si to ale aj takýmto 

podielom môžeme ovplyvniť celú zem. Ak by sme každý spravili málo, vedel by byť z toho 

veľký skutok. Potrebujeme sa starať o našu planétu. Keď pozerám dokumentárne filmy 

o zvieratách, naozaj ulovia iba to čo pre život potrebujú. 

 


